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Don Giovanni lavastuses 
teevad kaasa Kikas ja Zubko
Ligi viis kuud laval 
ja rohkelt kiidusõnu 
pälvinud Elmo 
Nüganeni lavastatud 
ooperi “Don Gio-
vanni” kavalehelt 
leiame ka hiidlaste 
Tambet Kikase ja 
Rauno Zubko nime.

HELJA KAPTEIN
helja.kaptein@hiiuleht.ee

Mullu 21. novembril Tartus 
Vanemuise teatris esieten-
dunud Wolfgang Amadeus 
Mozarti ooperis “Don Gio-
vanni” astub Leporellona 
lavale Hiiumaalt sirgunud 
bass-bariton Tambet Kikas, 
tosin aastat tantsuõpetaja 
töötanud Rauno Zubko on 
etenduse tantsujuht.

Pikk kogemus
Hiiumaal  rahvatantsu-
ansamblis “Killuke” Helgi 
Taelma juhendamisel tantsi-
mist alustanud Rauno Zubko 
on Eesti teatrites liikumis juhi 
ja koreograafina töötanud 
üle kümne aasta, sh mitmel 
korral ka Vanemuises. La-
vastusi, mille ettevalmistus-
protsessis ta osalenud, on 
kokku mõnikümmend. 

Zubko ütles, et teise hiid-
lase, Tambet Kikasega ta 
“Don Giovanni” lavastuse 
ettevalmistamisel eriti kokku 
ei puutunud, sest põhiliselt 
seadis kooriliikmeid laval 
tantsima.

Tambet Kikase jaoks aga 

on tegu esimese suure soolo-
rolliga. 

Unistuste roll
Kikas, kes töötab lauljana 
Rahvusooperis Estonia, sat-
tus Vanemuisesse tänu Risto 
Joostile, kes on seal muusi-
kaline juht ja peadirigent. 

“Olin just alustanud tööd 
Rahvusooperi kooris ning 

ühel ilusal 2020. aasta sügis-
päeval trehvasime Estonia 
teatris,” meenutas ta. Pärast 
kohtumist kutsus Joost teda 
ette laulma, et näha, mis 
häält ta teeb peale nelja 
aastat Šotimaa kuninglikus 
konservatooriumis. 

“Laulsin talle igasuguseid 
toredaid aariaid, kuid lõpuks 
küsis ta minult, kas ma oskan 

Leporello aariat,” rääkis 
Tambet Kikas. Ta polnud 
seda küll paar aastat harju-
tanud, kuid laulis sellegi ette 
ja koheselt pakkus Joost talle 
seda rolli Vanemuises. 

Kikas ütles, et see konk-
reetne roll on olnud pikka 
aega üks tema unistusi, sel-
lest ajast peale, kui ta laul-
mist üldse õppima hakkas. 

“Ei osanud arvata, et ma nii 
ruttu oma karjääri alguses 
seda osa laulaksin, seda just 
tema musikaalselt tehnilise 
partii ja väga mitmekülgse 
tegelaskuju tõttu.” 

Kikas meenutas veel, et 
küsis, kas ehk oleks Masetto 
roll talle sobivam, kuid sai 
vastuse, et just nimelt Lepo-
rello oleks tema jaoks õige.

Tempokas etendus
Tambet, kes on teinud Esto-
nias väiksemaid rolle nagu 
Marki i  “Traviatas”  või 
Sciarrone “Toscas” ütles, 
et kogu “Don Giovanni” 
lavastus protsess oli tema 
jaoks äärmiselt keeruline, 
samal ajal väga õpetlik. Olid 
ju varasemad osatäitmised 
Leporelloga võrreldes korda-
des väiksemad. Kogu ooper 
kestab umbes kolm ja pool 
tundi ning enamiku sellest 
ajast on Leporello laval. 

“See nõuab väga suurt 
vastu pidavust ja tohutult 
energiat, kuna on nii mängu-
line roll – hüppamist ja kar-
gamist tuleb ette päris palju, 
lisaks selle juurde veel kee-
ruline vokaalpartii,” rääkis 
Tambet. “Kõik see nõuab, et 
energia oleks terve etenduse 
jooksul laes – ei tohi kordagi 
latti alla lasta ja laval ei teki 
kordagi hetke stiilis, et kui 
lavapartner laulab, siis võib 
korra hinge tõmmata.”

Lähitulevikus on Tambet 
Kikasel Estonia teatris tule-
mas veel paar toredat rolli. 
Näiteks etendub kevadel 

täiesti uus lasteooper “Naksi-
trallid” Tõnis Kaumanni 
sulest ja seal laulab Kikas 
Jäätisemüüja osa.

Plaanid tulevikuks
“Kindlasti on suuri unis-
tuste rolle palju, kuid igal 
asjal on oma aeg,” ei kiirusta 
noor laulja unistuste rolle 
püüdma. “Olles võrdlemisi 
noor bass, siis enamus suuri 
bassirolle jäävad mul veel 
vanuse ja küpsuse tõttu oma 
aega ootama.”

Praegu peab Hiiumaal 
sirgunud Tambet Kikas oma 
koduks siiski Tallinna, kus 
veedab suurema osa oma 
ajast. “Kahjuks oma kiire 
graafiku tõttu on raske leida 
aega Hiiumaal käimiseks,” 
ütles ta. Kodus maal saab-
ki ta käia ainult suviti, kui 
teatris on kollektiivpuhkus 
jaanipäevast augusti alguse-
ni. “Hiiumaa jääb alati minu 
südamesse ning mul on alati 
hea meel, kui ma olen Nurs-
tes oma maakodus, seal on 
alati vaja midagi nokitseda 
ja seetõttu võtan seda kui 
aktiivset puhkust.”

Tambet ütles, et näiteks 
trimmerdamine on tema 
jaoks meeletult teraapili-
ne tegevus, mis aitab mõt-
ted loomingust eemale viia. 
Lisaks ootab lemmikrand 
Külakülas, kus hea ja sooja 
ilma korral on ülimalt mõnus 
supelda ja päevitada.
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Tamar Nugis (Don Giovanni), Saara Nüganen (Constanze) ja Tambet Kikas (Leporello), 
kelle kohta Timo Lipponen arvustuses kirjutas: “Noor talent Tambet Kikas Leporello rollis, 
väga mänguline, professionaalne ja paljutõotav.”

THS valis kevadkoosolekul uue presidendi
Tallinna Hiidlaste 
seltsi (THS) kevad-
koosolek toimus 
huvialaklubis Raavis 
9. aprillil, veidi enam 
kui kaks aastat pä-
rast viimast kokku-
saamist 18. jaanuaril 
2020. 
Kokkutulnuid oli kogunenud 
tavapärasest vähem, 26, aga 
nagu alati alustati seltsi 
hümni laulmisega. Seltsi pre-
sident Advig Kiris tervitas 
kokkutulnuid ja andis edasi 
seltsi liikme Vaino Väljase 
tervitused kokkutulnuile. 
Seejärel rääkis ta möödunud 
kahest aastast, mil koos-
olekuid koroonast tingituna 
ei toimunud. Juhatus sai siis-
ki mitmel korral kokku ning 
arutas seltsi kokkusaamise 
ja edasiste sammude võima-
lusi. Seda kajastati ka Hiiu 
Lehes. Seekordse kokku-
saamise eesmärk on saada 
ülevaade, kuidas liikmetel on 
läinud sellel keerulisel ajal ja 
kuidas jätkata seltsi tegevu-
sega. Kuna polnud kindel, kui 
palju inimesi kohale tuleb, ei 
riskinud juhatus ka suure-
maid esinemisi planeerida. 
Seltsi ees on jätkuvalt kaks 
põhiprobleemi: rahaliste 
vahendite leidmine ja uute 
liikmete kaasahaaramine. 

Seejärel õnnitles president 
kõiki möödunud kahe aasta 
juubilare, keda oli seekord 
väga palju, ja andis neile 
üle THS suveniirkruusid. 

Kahjuks pidime ka seekord 
mälestama mitut seltsi lah-
kunud liiget püstiseismisega 
– aeg teeb oma töö…

Kulla Saulep andis üle-
vaate seltsi rahaasjadest 
ja tutvustas 2021 aastaaru-
annet. See kinnitati ühehääl-
selt. Seoses seltsi tagasi-
hoidliku rahalise seisuga 
tegi president Advig Kiris 
ettepaneku tõsta seltsi liik-
mete aastamaksu praeguselt 
5 eurolt 10 eurole. Ettepanek 
kinnitati ühel häälel. 

Täpsustasime ka THS liik-
mete nimekirja. Mitmete 

seltsi liikmete kohta pole 
täpset infot. Praegu on ak-
tiivseid liikmeid u 50. Täpne 
arv selgub pärast liikme-
maksude tasumist. Vastavalt 
seltsi põhikirjale võib seltsi 
liikmete hulgast välja arvata 
need, kes pole liikmemak-
su tasunud kolm ja enam 
aastat. Seda peab tegema, 
sest see vähendab oluliselt 
otsustusvõimelise kvoorumi 
vajalikku arvulist suurust. 
Oluline on ka infovahetus 
liikmetega. Praegu on põhi-
liseks abiliseks Hiiu Leht, 
kellele oleme väga tänulikud 

meie teadaannete avaldami-
se ja hea koostöö eest. Oma 
abi on ka seltsi kodulehe-
küljest. Otsustati läbi viia 
liidu liikmes konna täpne 
kaardistamine ja nn kadunud 
liikmete välja arvamine seltsi 
liikmete nimekirjast. 

Praegu tegutseva juhatu-
se volituste kehtivuse aeg 
on lõppenud. Koosolekul 
osalejad tegid ettepaneku 
kinnitada sama juhatus veel 
kaheks aastaks. Praegune 
president Advig Kiris teatas 
oma soovist tagasi astuda 
puhtisiklikel põhjustel. Tuleb 

mõista tema soovi, sest ta on 
olnud seltsi eesotsas kahek-
sa aastat ja andnud endast 
palju. Tänuks tehtud suure 
töö eest otsustati Advig Kiris 
nimetada seltsi aupresiden-
diks ja anda talle välja seltsi 
tänukiri. Kuna osa juhatuse 
liikmeid viibib palju Hiiu-
maal, siis otsustati juhatuse 
töövõime kindlustamiseks 
valida veel üheks juhatuse 
liikmeks Liivi Poola. Seega 
kuuluvad valitud juhatus-
se (tähestiku järjekorras): 
Hellen Kikas, Advig Kiris,  
Raissa Kokkota, Liivi Poola, 
Kulla Saulep, Raivo Teemets 
ja Mai Tuulas.

Vaba mikrofoni kasutati 
aktiivselt. Toreda ja emot-
sionaalse sõnavõtuga esines 
Kaljo Daum. Ta meenutas 
seltsi hoogsaid algusaastaid 
ja esimesi pidusid Glehni 
lossis, kuhu kogunes inimesi 
üle mitmesaja. Palju sai tant-
situd! Täna oli kohal 26 liiget, 
aga me elame veel!!!

Meenutati ka hiljuti meie 
hulgast lahkunud kodusaare 
luuletajat ja kirjanikku Ave 
Alavainut. Killukesi tema 
elust ja loomingust esitas 
Raivo Teemets.

Arutasime seltsi suviseid 
plaane. Advig Kiris tegi ette-
paneku kohtuda augustikuus 
Kärdlas. Kuupäevaks kinni-
tati laupäev, 13. august. 

Järgmine Tallinna Hiid-
laste seltsi üldkoosolek ot-
sustati teha laupäeval, 8. ok- 
toobril kell 12 tuttavas Raa-

vise klubis.
Järgnes uue juhatuse 

koosolek, millel seltsi uueks 
presidendiks valiti Raivo 
Teemets, kelle ülesandeks 
jääb seltsi töö juhtimine põhi-
kirjast lähtuvate õiguste ja 
kohustuste järgi. Jaotati ka 
juhatuse ülejäänud liikmete 
kohustused. 

Raivo Teemets on seltsi 
viies president. Eelmised neli 
on olnud Lembit Türn puu, 
Hilja Rauk, Raissa Kokkota 
ja Advig Kiris. Raivo Teemets 
on seltsi juhatuse kauaaeg-
ne liige, kelle ülesandeks 
on olnud seltsi sündmuste 
jäädvustamine fotodena ja 
kajastamine kirjatükkide-
na Hiiu Lehes. Sündinud 
1946. aastal Hiiumaal. Pärit-
olult odra tolgus, aga siiski 
käinud Käina koolis ja Kärdla 
keskkoolis ja need ka lõpeta-
nud. Pärast TPI lõpetamist 
oli ta kaua aega Tallinna 
Tehnikaülikooli õppejõud 
ja on praegu sama ülikooli 
emeriitdotsent. Peab lugu 
heast naljast, mis aitab ras-
kustest elus kergemini üle 
saada. Hindab väga seltsi 
eakate liikmete elurõõmu ja 
optimismi.

Soovime vastvalitud pre-
sidendile värskeid mõtteid 
ja häid kordaminekuid seltsi 
edendamisel!

TALLINNA HIIDLASTE 
SELTSI JuHATuS

T
H

s 
KO

G
U

THS uus juhatus (vasakult): aupresident Advig Kiris, Hellen Kikas, Mai Tuulas, Liivi Poola, 
Kulla Saulep ja president Raivo Teemets. Pildilt puudub Raissa Kokkota.


